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С Ъ В Е Т    З А    Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 35 

 

от редовно заседание, състояло се на 07.12.2023 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Соня Момчилова – председател,  Габриела Наплатанова, Галина 

Георгиева, Пролет Велкова, Симона Велева 

 

Начало на заседанието: 15:00 часа, водено от Соня Момчилова 

Съставил протокола – Николина Джидрова 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

1. Доклад за дейността на Експертна комисия, назначена със Заповед № РД-13-51/ 

09.11.2023 г. на председателя на СЕМ. 

Докладва: Габриела Наплатанова, председател на комисията. 

  

2. Доклад от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни режими и международна 

дейност  относно: 

а) искане от Фондация Радио Нова Европа за продължаване срока на индивидуална 

лицензия за доставяне на радиоуслуга за територията на гр. Ловеч; 

б) заявление от Мост Медиа ЕООД и Фокус Медия ЕООД за прехвърляне на 

индивидуална лицензия за радиодейност за гр. Козлодуй; 

в) заявления от Българското национално радио, Радио Веселина ЕАД и РТЕ НЕТ ООД 

за изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на съобщенията 

на основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

Вносител: Е. Станева 

Докладва: Д. Петрова 

 

3. Доклад относно проведена в Министерство на културата среща във връзка със 

законопроект за изменение и допълнение на Закона за радиото и телевизията, изготвен 

от работна група, назначена със заповед на министъра на културата от 13.01.2020 г. 

Вносител: Соня Момчилова 

Докладват: Е. Станева и Д. Петрова  

 

4. Доклад относно допълнително предоставена информация във връзка с възлагане 

изработването на клипове за медийна грамотност. 

Вносител: Соня Момчилова 

Докладва: Е. Станева 
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5. Доклад от дирекция Обща администрация относно услуги, необходими за дейността 

на Съвета за електронни медии. 

Вносител: Р. Радоева 

Докладва: Н. Николова 

 

 

Разни: 

- Доклад относно заседание на контактния комитет на ERGA. 

Докладва: И. Люцканов  

- Писмо от Върховна касационна прокуратура за създаване на междуведомствена 

работна група за работа по Националния план за действие за борба с антисемитизма 

(2023 г. – 2025 г.) 

Докладва: Р. Дормишкова 

  

  

 

Соня Момчилова откри заседанието и подложи дневния ред на гласуване.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Приема дневния ред.(Приложение 1) 

 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклад за дейността на Експертна комисия, назначена със Заповед 

№ РД-13-51/ 09.11.2023 г. на председателя на СЕМ. 

 

Доклад за дейността на Експертна комисия относно конкурс по издаване на лицензия 

за радиодейност за гр. Търговище. 

Габриела Наплатанова - председател на комисията, представи доклада. (Приложение 2) 

 

Соня Момчилова уточни, че преди началото на заседанието е приключила работа 

Комисията за класиране на кандидатите, участвали в конкурса по издаване на лицензии за 

радиодейност на територията на град Търговище и град Монтана. Даде думата на госпожа 

Наплатанова, председател на комисията, за да представи резултата от работата на 

комисията. 

Габриела Наплатанова потвърди, че Експертната комисия, определена да извърши 

проверка на подадените документи от кандидатите за лицензия за радиодейност на град 

Търговище, честота 105.6 MHz, е приключила своята дейност. Окончателните, 

комплексни оценки на приетите за разглеждане документи, формирани като средно 

аритметично число от индивидуалните оценки от членовете на Комисията за всеки от 

кандидатите са следните: на първо място е Р-22 ЕООД с 85 точки, на второ място – ФРЕШ 

РАДИО ГРУП ЕООД с 82 точки, на трето място – РАДИОКОМПАНИЯ СИ.ДЖЕЙ ООД, 

80 точки, на четвърто място – АГЕНЦИЯ ВИТОША ЕООД със 75 точки. Неразделна част 

от настоящия доклад е протоколът от заседанието на експертната комисия. (Приложение 

3) 

Соня Момчилова подложи доклада на гласуване. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Приема доклада на Експертната комисия. 

 



3 
 

Соня Момчилова прикани да пристъпят към финалния етап на конкурса, а именно: 

класиране на кандидатите за издаване на лицензия за радиодейност на територията на град 

Търговище, честота 105.6 MHz.  

 

Членовете обсъдиха кандидатите и решиха да се съобразят с предложението на 

експертната комисия, отразено в доклада и протокола от заседанията ѝ, и да класират на 

първо място Р-22 ЕООД. 

При класирането, в съответствие с разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за 

радиото и телевизията, е отчетено, че Съветът се ръководи и от интересите на обществото, 

и защитата на интересите на слушателите, с цел осигуряване възможност за ползвателите 

на радиоуслуги да получат достъп до разнообразни радиопрограми. В тази връзка, са взети 

предвид и мотивите на Решение № РД-05-83/24.08.2023 г., конкретно: да бъде използван 

ефективно радиочестотният спектър в зоната на обслужване, да се създадат възможности 

за конкурентна медийна среда и условия за нейното развитие на регионално ниво, 

слушателската аудитория в региона да получи достъп до нова българска радиопрограма и 

потребителите да имат алтернативен избор, което е предпоставка за високо качество на 

предлаганата услуга.  

Предвид изложеното, на основание конкурсните документи, представени от кандидатите, 

тяхното съдържание и съответствието им с нормите на ЗРТ и изискванията, посочени в 

конкурсните книжа, на критериите по чл. 116а, ал. 3, т. 6 от ЗРТ, на доклада на Експертната 

комисия, както и на комплексната оценка за най-пълно удовлетворяване на конкурсните 

изисквания, формирана от:  

– аргументираното представяне на заявения профил и степента на защита на заявените 

цел, предназначение и очаквани резултати от реализацията на проекта в региона на гр. 

Търговище;  

– съобразяването на избрания профил със структурата и състава на регионалната 

аудитория в зоната на обслужване, с цел обхващането на преобладаваща част от нея;  

– степента на насоченост на медийната комуникация като структура и съдържание на 

радиопрограмата;  

– заявените перспективни възможности за задоволяване на очакванията и потребностите 

на слушателите от гр. Търговище, като ползватели на услугата, и поетите от кандидата 

програмни ангажименти за развитието на радиопрограмата;  

– ефективността на представената организационно- творческа структура и плана за 

програмното осигуряване и реализацията на програмата, съобразно спецификата на 

избрания профил;  

– степента на професионалната аргументация, защитата и представянето на програмния 

проект, концепция, профил и схема на програмата;  

– финансовата стабилност на кандидата;  

– представения финансов план за развитие на радиопрограмата;  

– представения бизнес план за осъществяване на дейността, поетите ангажименти за 

финансови инвестиции за стартирането на радиопрограмата, финансовото осигуряване на 

развитието на услугата в близкосрочна и средносрочна перспектива;  

– заявените намерения за усвояване на пазарни дялове от реклама в регионалния пазар;  

– качеството и професионалните стандарти за производството и осигуряването на 

радиопрограмата, представени в технологичния проект;  

– качеството и професионалните стандарти, представени в предварителния технически 

проект за използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно 

радиоразпръскване;  

– опита в осъществяването на дейност по смисъла на ЗРТ,  
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СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 

9, т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с № РД-05-83/24.08.2023 

г. конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма със специализиран 

профил, предназначена за аудитория от 20 до 45 години, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Търговище, честота 105.6 MHz, както следва:  

Първо място: Р-22 ЕООД. Второ място: ФРЕШ РАДИО ГРУП ЕООД. Трето място: 

РАДИОКОМПАНИЯ СИ.ДЖЕЙ ООД. Четвърто място: АГЕНЦИЯ ВИТОША ЕООД. 

За класирането на Р-22 ЕООД (програма РАДИО ЕНЕРДЖИ) на първо място СЕМ 

взе предвид: Представената от кандидата документация е разработена професионално и 

аргументирано, като са покрити всички изисквания на конкурсните критерии за 

радиопрограма със специализиран програмен профил и насоченост към аудитория от 20 

до 45 години. Програмните намерения са развити обосновано. Целта, предназначението и 

очакваните резултати от реализирането на избрания радиоформат са съобразени с 

интересите, структурата и състава на аудиторията в зоната на предоставяне на услугата и 

са проектирани в концепцията. Организационно-творческият план обхваща всички 

управленски и изпълнителски структурни нива на радиопроизводството, което е 

предпоставка за ефективна реализация на проекта. Програмната концепция отговаря 

напълно на изискванията за програмно качество и е в съответствие с изискванията за 

програма със специализиран профил. Заявените програмни ангажименти са така 

преценени, че да могат да бъдат реализирани стабилно и устойчиво в дългосрочна 

перспектива за лицензионния период. Въведени са контролни механизми за непрекъснат 

контрол върху параметрите на програмните характеристики и мониторинг върху 

техническите параметри по разпространението на програмата. Проектът е осигурен 

финансово, като кандидатът гарантира успешното стартиране, реализацията и развитие на 

програмата. 100 % обем на програмата ще бъде постигнат от началната дата на 

разпространение. Представените технически параметри на електронната съобщителна 

мрежа съответстват на Правилата за използване на радиочестотния спектър от електронни 

съобщителни мрежи от радиослужба радиоразпръскване. Предложените технологично-

технически решения и форми показват ангажимент за пълноценно и всеобхватно 

реализиране на услугата. Кандидатът има опит в създаването на радиопрограми. 

За класирането на ФРЕШ РАДИО ГРУП ЕООД (програма РАДИО ФМ +/ RADIO 

FM +)  на второ място, СЕМ взе предвид: Кандидатът добре аргументира избора на 

заявения радиоформат и възможностите за задоволяване очакванията и потребностите на 

слушателите. Отчетени са особеностите на целевата възрастова група – 20-45 години. 

Предвидени са форми на комуникация и обратна връзка с аудиторията, включително чрез 

приложения за мобилни устройства, чрез използване възможностите на социалните 

мрежи. Организационно-творческият, финансовият и технологичният план покриват 

изискванията, посочени в конкурсните книжа, съдържат позициите, необходими за 

радиопроизводство и разпространение на програмата Техническите параметри на 

електронната съобщителна мрежа съответстват на Правилата за използване на 

радиочестотния спектър от електронни съобщителни мрежи от радиослужба 

радиоразпръскване. Кандидатът има опит като доставчик на радиопрограма. 

За класирането на РАДИОКОМПАНИЯ СИ.ДЖЕЙ ООД (програма EНДЖОЙ/ N-

JOY) на трето място, СЕМ взе предвид: Представеният програмен проект е добре развит 

и е съобразен със специализацията на програмния профил. Насочеността на медийните 

обръщения, предвидени като съдържание на програмата, целят задоволяване очакванията 

на аудиторията от 20 до 45 години. Предвидени са достатъчен брой предавания, което е 

предпоставка за разнообразие в цялостното звучене и посланията на медията. Поети са 

програмни ангажименти за стабилно развитие на програмата. Налице е ефективност на 
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представената организационно- творческа структура. Заявени са намерения за усвояване 

на пазарни дялове от реклама за региона. Предложените технологично-технически 

решения и форми показват ангажимент за пълноценно и всеобхватно реализиране на 

услугата. Кандидатът има доказан опит в създаването и разпространението на 

радиопрограми.  

За класирането на АГЕНЦИЯ ВИТОША ЕООД (програма РАДИО ВИТОША) на 

четвърто място, СЕМ взе предвид: Конкурсните документи са съобразени с изисквания за 

радиопрограма, насочена към слушатели във възрастовата група от 20 до 45 години. 

Музикалното съдържание включва висок процент европейска музика. Включени са и 

кратки новинарски емисии. Посочени са очакваните резултати от реализирането на 

проекта, както и как те ще бъдат постигнати. В конкурсните документи са приложени 

финансови планове за инвестиции. Кандидатът има опит в създаването на радиопрограми. 

Представените технически параметри на електронната съобщителна мрежа съответстват 

на приетите нормативни изисквания. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма 

с наименование РАДИО ЕНЕРДЖИ, със специализиран профил, предназначена за 

аудитория от 20 до 45 години, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на град Търговище, честота 105.6 MHz на Р-22 ЕООД и срок 15 години.  

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър, за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване (разрешение за ползване на радиочестотен спектър 

от електронни съобщителни мрежи за аналогово радиоразпръскване) на територията на 

град Търговище, честота 105.6 MHz, на Р-22 ЕООД.  

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали заявление за участие в 

конкурса.  

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на 

Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

 

Доклад за дейността на Експертна комисия относно конкурс по издаване лицензия 

за радиодейност за гр. Монтана. 

Габриела Наплатанова - председател на комисията, представи доклада. (Приложение 4) 

 

Габриела Наплатанова уведоми уважаемите членове на Съвета за електронни медии, че 

Експертната комисия, определена да извърши проверка на подадените документи от 

кандидатите за лицензия за радиодейност за гр. Монтана с честота 98.2 MHz, е  

приключила своята дейност. Окончателните, комплексни оценки на приетите за 

разглеждане документи, формирани като средно аритметично число от индивидуалните 

оценки на членовете на Комисията за всеки от кандидатите са следните: на първо място 

МЕТРОРАДИО ЕООД с 86 точки, на второ място – РАДИО ВЕСЕЛИНА ЕАД със 79 точки 

и на трето място- БТВ МЕДИА ГРУП ЕАД със 78 точки. Неразделна част от настоящия 

доклад е протоколът от заседанието на Експертната комисия. (Приложение 5) 

Соня Момчилова благодари и подложи доклада на гласуване. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: Приема доклада на Експертната комисия.  

 

Съветът обсъди класирането на кандидатите и реши да се съобрази с предложението на 

експертната комисия, отразено в доклада и протокола от заседанията ѝ, и да класира на 
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първо място Метрорадио ЕООД. При класирането на кандидатите, в съответствие с 

разпоредбите на чл. 20, ал. 2 и чл. 36, т. 5 на Закона за радиото и телевизията, СЕМ се 

ръководи и от интересите на обществото, и защитата на интересите на слушателите, с цел 

осигуряване възможност за ползвателите на радиоуслуги да получат достъп до 

разнообразни радиопрограми. В тази връзка, са взети предвид и мотивите на Решение № 

РД-05-82/ 24.08.2023 г., конкретно: да бъде използван ефективно радиочестотният спектър 

в зоната на обслужване, да се създадат възможности за конкурентна медийна среда и 

условия за нейното развитие на регионално ниво, слушателската аудитория в региона да 

получи достъп до нова българска радиопрограма и потребителите да имат алтернативен 

избор, което е предпоставка за високо качество на предлаганата услуга.  

Предвид изложеното, на основание конкурсните документи, представени от 

кандидатите, тяхното съдържание и съответствието им с нормите на ЗРТ и изискванията, 

посочени в конкурсните книжа, на критериите по чл. 116а, ал. 3, т. 6 от ЗРТ, на доклада на 

Експертната комисия, както и на комплексната оценка за най-пълно удовлетворяване на 

конкурсните изисквания, формирана от:  

– аргументираното представяне на заявения профил и степента на защита на заявените 

цел, предназначение и очаквани резултати от реализацията на проекта в региона на гр. 

Монтана;  

– съобразяването на избрания профил със структурата и състава на регионалната 

аудитория в зоната на обслужване, с цел обхващането на преобладаваща част от нея;  

– степента на насоченост на медийната комуникация като структура и съдържание на 

радиопрограмата;  

– заявените перспективни възможности за задоволяване на очакванията и потребностите 

на слушателите от гр. Монтана, като ползватели на услугата, и поетите от кандидата 

програмни ангажименти за развитието на радиопрограмата;  

– ефективността на представената организационно- творческа структура и плана за 

програмното осигуряване и реализацията на програмата, съобразно спецификата на 

избрания профил;  

– степента на професионалната аргументация, защитата и представянето на програмния 

проект, концепция, профил и схема на програмата;  

– финансовата стабилност на кандидата;  

– представения финансов план за развитие на радиопрограмата;  

– представения бизнес план за осъществяване на дейността, поетите ангажименти за 

финансови инвестиции за стартирането на радиопрограмата, финансовото осигуряване на 

развитието на услугата в близкосрочна и средносрочна перспектива;  

– заявените намерения за усвояване на пазарни дялове от реклама в регионалния пазар;  

– качеството и професионалните стандарти за производството и осигуряването на 

радиопрограмата, представени в технологичния проект;  

– качеството и професионалните стандарти, представени в предварителния технически 

проект за използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно 

радиоразпръскване;  

– опита в осъществяването на дейност по смисъла на ЗРТ,  

 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”:  на основание чл. 116в, ал. 2 във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 

9, т. 14 и т. 15 от Закона за радиото и телевизията,  

І. Класира кандидатите за лицензия, участвали в открития с № РД-05-82/2023 г. 

конкурс за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с общ 

(политематичен) профил, разпространявана чрез използване на налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на град Монтана, честота 98.2 MHz, както следва:  
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Първо място: МЕТРОРАДИО ЕООД. Второ място: РАДИО ВЕСЕЛИНА ЕАД. Трето 

място: БТВ МЕДИА ГРУП ЕАД.  

За класирането на МЕТРОРАДИО ЕООД (програма БГ РАДИО) на първо място 

СЕМ взе предвид: Представената от кандидата документация е разработена 

професионално и аргументирано. Покрити са всички изисквания на конкурсните критерии 

за радиопрограма с общ (политематичен) профил, в която присъстват предавания с 

информационна, образователна, културна и развлекателна насоченост, предназначени за 

преобладаващата част от населението на град Монтана. Кандидатът е представил отлична 

професионална аргументация и защита на програмния проект, а с концепцията за 100 % 

българска музика, информационно съдържание и регионални новини, насочени към най-

широка възрастова категория, е постигнато съобразяване на избрания профил със 

структурата и състава на регионалната аудитория в зоната на обслужване, с цел 

обхващането на преобладаваща част от нея. Налице е ефективност на организационно-

творческия план, разработен на базата на конкретния практически опит, който има 

кандидатът. Проектът е осигурен финансово, предвидени са инвестиции за развитие на 

програмата, финансиране със собствени средства и приходи от рекламно време. Изградена 

е пълна организация на работата за постоянна връзка с аудиторията. Предвидено е 

обучение на служителите с нововъведенията в областта на радиокомуникациите. Висока 

оценка получава и срокът на готовност за стартиране след получаването на лицензията и 

темповете за пълно разгръщане на програмната концепция. Представените технически 

параметри на електронната съобщителна мрежа съответстват на Правилата за използване 

на радиочестотния спектър от електронни съобщителни мрежи от радиослужба 

радиоразпръскване. Предложените технологично-технически решения и форми показват 

ангажимент за пълноценно и всеобхватно реализиране на услугата. 

За класирането на РАДИО ВЕСЕЛИНА ЕАД (програма РАДИО ВЕСЕЛИНА) на 

второ място, СЕМ взе предвид: Кандидатът е представил много добра професионална 

аргументация и защита на програмния проект. Концепцията предвижда интерактивен 

характер на програмата, предвидено е активно участие на слушателите от града и региона 

във всички предавания. Налице са устойчивост и перспектива на заявените и поети 

програмни ангажименти в лицензионния период, съобразно избрания формат – 

разнообразна музика, предавания с развлекателна насоченост. Налице е ефективност на 

представената организационно-творческа структура. Проектът е осигурен финансово, 

предвидени са инвестиции за развитие на програмата, заявените намерения за усвояване 

на пазарни дялове от реклама са посочени по години и по дял за регионалния пазар. 

Изградена е достатъчна организация на работата за постоянна връзка с аудиторията. 

Представените технически параметри на електронната съобщителна мрежа съответстват 

на Правилата за използване на радиочестотния спектър от електронни съобщителни 

мрежи от радиослужба радиоразпръскване. Предложените технологично-технически 

решения и форми показват ангажимент за пълноценно и всеобхватно реализиране на 

услугата. 

За класирането на БТВ МЕДИА ГРУП ЕАД (програма бТВ РАДИО/ bTV RADIO) на 

трето място, СЕМ взе предвид: Кандидатът е представил много добра професионална 

аргументация и защита на програмния проект. Програмата е насочена към най-широка 

аудитория. Програмната схема включва говорно-музикални форми, свързани с 

реализиране на политематичния профил -информационни емисии, актуално-

публицистични и развлекателни предавания (част от телевизионната програма БТВ), както 

и оригинални радиоформи, авторски предавания.. Организационно-творческият план е 

разработен на базата на конкретния практически опит, който има кандидатът. Проектът е 

осигурен финансово, предвидени са инвестиции за развитие на програмата, заявените 

намерения за усвояване на пазарни дялове от реклама са посочени общо. Изградена е 

достатъчна организация на работата за постоянна връзка с аудиторията.  Представените 
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технически параметри на електронната съобщителна мрежа съответстват на Правилата за 

използване на радиочестотния спектър от електронни съобщителни мрежи от 

радиослужба радиоразпръскване. Предложените технологично-технически решения и 

форми показват ангажимент за пълноценно и всеобхватно реализиране на услугата. 

ІІ. Да издаде лицензия за осъществяване на радиодейност - създаване на програма с 

наименование БГ РАДИО, с общ (политематичен) профил, разпространявана чрез 

използване на налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на град Монтана, честота 98.2 MHz на МЕТРОРАДИО 

ЕООД и срок 15 години.  

ІІІ. Комисията за регулиране на съобщенията да издаде разрешение за ползване на 

индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър, за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване (разрешение за ползване на радиочестотен спектър 

от електронни съобщителни мрежи за аналогово радиоразпръскване) на територията на 

град Монтана, честота 98.2 MHz, на МЕТРОРАДИО ЕООД.  

Решението да бъде връчено на кандидатите, подали заявление за участие в конкурса. 

В 3-дневен срок от влизане в сила на решението, същото да се изпрати на Комисията 

за регулиране на съобщенията.  

 

 

Соня Момчилова премина към втора точка от дневния ред, като даде думата на госпожа 

Петрова, за да представи доклади от дирекция СА ЛРПРМД.   

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклад от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни режими 

и международна дейност  относно: 

а) искане от Фондация Радио Нова Европа за продължаване срока на индивидуална 

лицензия за доставяне на радиоуслуга за територията на гр. Ловеч; 

б) заявление от Мост Медиа ЕООД и Фокус Медия ЕООД за прехвърляне на индивидуална 

лицензия за радиодейност за гр. Козлодуй; 

в) заявления от Българското национално радио, Радио Веселина ЕАД и РТЕ НЕТ ООД за 

изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на съобщенията на 

основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

Доротея Петрова – директор дирекция СА ЛРПРМД, представи доклада. (Приложение 6) 

 

а) Искане от Фондация Радио Нова Европа за продължаване срока на индивидуална 

лицензия за доставяне на радиоуслуга за територията на гр. Ловеч. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 9 във връзка с чл. 109, ал. 1 

и чл. 125 от ЗРТ и чл. 5, т. 4 от Тарифата за таксите за радио- и телевизионна дейност, 

изменя Индивидуална лицензия № 1-003-01-11, издадена на Фондация Радио Нова Европа 

за доставяне на радиоуслуга с наименование “Зи-Рок/ Z-Rock” на територията на гр. 

Ловеч, честота 88.7 MHz, както следва: срокът на лицензията се удължава с 15 години, 

считано от 10.06.2024 г. 

Всички останали разпоредби на Индивидуална лицензия № 1-003-01-11 остават 

непроменени. 

На основание чл. 5, т. 4 от ТТРТД, Фондация Радио Нова Европа следва да заплати такса 

за удължаване срока на лицензията. 

Длъжностни лица на СЕМ да отразят промените в Публичния регистър на СЕМ. 

На основание чл. 109, ал. 2 от ЗРТ, да бъде уведомена Комисията за регулиране на 

съобщенията с оглед предприемане на съответните действия за удължаване срока на 
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издаденото от нея Разрешение за осъществяване на електронни съобщения чрез 

електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване № 

01560/13.08.2009 г. на територията на гр. Ловеч. 

 

б) Заявление от Мост Медиа ЕООД и Фокус Медия ЕООД за прехвърляне на 

индивидуална лицензия за радиодейност за гр. Козлодуй; 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: на основание чл. 112, ал. 2 от ЗРТ, на заявителя Фокус 

Медия ЕООД да се изпрати писмо за отстраняване на констатирания в доклада пропуск 

(липсата на отчет за приходите и разходите), както и да предостави удостоверение по чл. 

87, ал. 6 от ДОПК (от което да е виден размерът на публичното задължение към 

държавата). 
 

в) Заявления от Българското национално радио, Радио Веселина ЕАД и РТЕ НЕТ 

ООД за изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на 

съобщенията на основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

 

- Българско национално радио - изменение на Разрешение № 00761/21.07.2008 г. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с чл. 

30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране 

на съобщенията, при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения, да 

измени Разрешение № 00761/21.07.2008 г. за ползване на радиочестотен спектър от 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на Република България, издадено на БНР, както следва: 

1. Изменя Приложение 1 “Предоставен радиочестотен спектър и технически параметри на 

електронните съобщителни мрежи”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите“. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

- Радио Веселина - изменение на Разрешение № 02103 / 11.02.2016 г. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с чл. 

30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране 

на съобщенията, при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения, да 

измени Разрешение № 02103 / 11.02.2016 г. за ползване на радиочестотен спектър от 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на гр. Шумен, издадено на Радио Веселина ЕАД, както следва: 

1. Изменя Приложение 1 “Предоставен радиочестотен спектър и технически параметри на 

електронните съобщителни мрежи”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите“. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

- РТЕ НЕТ ООД - изменение на Разрешение № 02008/08.01.2015 г. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с чл. 

30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране 
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на съобщенията, при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения, да 

измени Разрешение № 02008/08.01.2015 г. за ползване на радиочестотен спектър от 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на гр. Девня, издадено на РТЕ НЕТ ООД, както следва:  

1. Изменя Приложение 1 “Предоставен радиочестотен спектър и технически параметри на 

електронните съобщителни мрежи”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите“. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 
 

- Българско национално радио - изменение на Разрешение № 00761/ 21.07.2008 г. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с чл. 

30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране 

на съобщенията, при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения, да 

измени Разрешение № 00761/21-07.2008 г. за ползване на радиочестотен спектър от 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на Република България, издадено на БНР, както следва: 

1. Изменя Приложение 1 “Предоставен радиочестотен спектър и технически параметри на 

електронните съобщителни мрежи”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите“. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

- РТЕ НЕТ ООД - изменение на Разрешение № 02004/18.12.2014 г. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с чл. 

30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране 

на съобщенията, при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения, да 

измени Разрешение № 02004/ 18.12.2014 г. за ползване на радиочестотен спектър от 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на територията 

на гр. Белоградчик, издадено на РТЕ НЕТ ООД, както следва: 

1. Изменя Приложение 1 “Предоставен радиочестотен спектър и технически параметри на 

електронните съобщителни мрежи”. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите“. 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 
 

Соня Момчилова уточни, че в трета точка ще се разгледа доклад от среща в 

Министерството на културата във връзка със законопроекта за изменение и допълнение 

на Закона за радиото и телевизията, изготвен от работна група, назначена със заповед на 

министъра на културата от 13.01.2020 г.  
 
 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад относно проведена в Министерство на културата среща във 

връзка със Законопроект за изменение и допълнение на Закона за радиото и телевизията, 

изготвен от работна група, назначена със заповед на министъра на културата от 13.01.2020 

г. 

Е. Станева – гл. секретар, представи доклада. (Приложения 7,8) 
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Емилия Станева - гл. секретар, отбеляза, че в  Съвета за електронни медии е получено 

уведомително писмо от Министерство на културата за възобновяване дейността по 

преглед на Законопроект за изменение и допълнение на Закона за радиото и телевизията, 

свързан с финансирането на двете обществени медии, Българската национална телевизия 

и Българското национално радио. Законопроектът е изработен през 2020 г. от работна 

група, свикана към Министерство на културата, със задача привеждане на частта за фонд 

„Радио и телевизия“ в съответствие със Закона за публичните финанси и за привеждане 

финансирането на БНР и БНТ в съответствие с правилата за държавни помощи 

(Съобщение на Европейската комисия относно прилагане на правилата за държавните 

помощи по отношение на обществената услуга радио- и телевизионно разпространение 

(2009/C 257/01). Проектът е бил изготвен, подложен на обществено обсъждане и внесен в 

края на мандата на 44-то Народно събрание. През 2023 г. в програмата на правителството 

отново е залегнал ангажимент за внасяне на проект на Закон за изменение и допълнение 

на Закона за радиото и телевизията. Включително и днес (07.12.2023г.), в Съвета за 

електронни медии е получено писмо от Министерство на културата относно 

потвърждаване на представители от страна на СЕМ, които да вземат участие в работна 

група, която да прегледа разпоредбите на вече изготвения законопроект с оглед тяхната 

актуалност. Целта е той да бъде внесен в Народното събрание в рамките на настоящата 

календарна година. Законопроектът се опитва да преодолее остарялото финансиране на 

обществените медии посредством час програма. Работната група е работила в рамките на 

повече от шест месеца през 2020 година и доста дискутира текстовете и начина, по който 

да се реализира механизмът за остойностяване обществената мисия, възложена на двете 

медии. Внесеният в Народното събрание ЗИД на ЗРТ предвижда това да става по сложна 

процедура, Съветът за електронни медии да извършва оценка, на база нетни разходи да 

остойностява обществената мисия, да предлага размера на трансфера, включително и да 

бъде администратор на държавна помощ. Законопроектът включва и още някои 

разпоредби, които уреждат друг вид обществени отношения, включително е била приета 

и редакция на чл. 125в от Закона за радиото и телевизията. Предвидени са и други норми, 

свързани с удължаване срока на лицензиите за радио- и телевизионна дейност, който към 

онзи момент е бил 25 години максимално допустим. Междувременно, част от 

законодателните проблеми са намерили решение през изменение на други закони. 

Независимо, че проектът е добра стъпка към търсене на по-справедливо овъзмездяване 

изпълнението на обществената мисия на БНР и БНТ, съдържа ангажименти, възложени на 

Съвета за електронни медии, за чието изпълнение регулаторът не разполага с 

необходимите кадрови ресурси, финансови и технологични средства, както СЕМ 

многократно е алармирал през годините. От Министерство на културата очакват СЕМ да 

потвърди свои представители, които да се включат в преглед на разпоредбите на този 

законопроект, като изразеното намерение е ЗИД да бъде внесен в НС до края на годината.  

Соня Момчилова благодари за представения доклад и отбеляза, че СЕМ ще продължи 

активно съвместната си дейност в работната група към Министерство на културата. 

Посочи като окуражителен факт преодоляването на принципа на финансиране на 

обществените медии на час програма. Изрази резерви, че един отлежал три години в 

деловодството закон отново се „буди“ за живот. Предвид, че ще породи действие най-рано 

след две години и взимайки под внимание динамиката, с която се развиват събитията в 

медийната среда, актуалността му ще е сравнима с това да се работи по текстове на 

папирус или клинопис. Обърна внимание, че не съдържа текстове, които да отразяват 

предстоящия Акт за свобода на медиите, който се очаква скоро да влезе в сила, както и 

Актът за цифровите услуги. Допълни, че ще бъдат представени текстовете, които са 

спънка в ежедневната работа на Съвета и които се отразяват в ежегодните му доклади. 

Уточни, че съветниците внимателно четат, разискват текстовете и ще направят 

своевременните си предложения по тях.  
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Габриела Наплатанова се солидаризира с мнението на госпожа Момчилова. Допълни, че 

позицията на СЕМ следва да бъде ясно артикулирана в работната група, съставена от 

изключително подготвени в сферата на медийното право експерти, а именно, че Съветът 

за електронни медии не може да бъде администратор на държавна помощ за БНТ и БНР. 

Определението на обхвата на техните обществени задачи би създало възможност да се 

работи по-плътно между Съвета и двете обществени медии, но въпреки това ще е много 

трудно регулаторът да остойностява дейността и да разрешава разходи на обществените 

медии за тяхната продукция, би следвало да се търсят външни услуги за извършване на 

тази дейност. Съветът не разполага с експертния потенциал, за да остойностява колко би 

струвала една студийна продукция, един документален филм, един игрален филм, една 

командировка зад граница и т.н., това би трябвало оперативно да се движи от 

ръководствата на двете обществени медии. Обърна внимание, че не са отчетени 

финансовите необходимости на регулатора от гледна точка на гарантирането на неговата 

независимост. В становище на СЕМ до Министерство на културата е заявен недостиг на 

средства в размер на 749 хил. лв. за периода от догодина до 2026-та година във връзка с 

бъдещите ангажименти на регулатора към Акта за цифрови услуги, ко-регулацията с КРС 

и влизането в сила от следващата година на Регламента за медийна свобода, споменат вече 

и от госпожа Момчилова. 

Пролет Велкова изрази съгласие с голяма част от изказванията на колегите си. Припомни, 

че в Съвета е воден дебат дали сега е времето този закон да бъде отворен и променян от 

гледна точка на това, че съвременните изисквания към медиите и към регулацията са доста 

по-различни отпреди три години, когато тези изменения са били изготвени. Задава се 

европейско законодателство, като се очаква Законът за свободата на медиите да 

трансформира до голяма степен работата на СЕМ. В този смисъл, каквото и да бъде 

разписано като допълнение към Закона за радиото и телевизията, ще трябва да бъде 

актуализирано с оглед именно на новото законодателство. И все пак, тези промени, дори 

и отлежавали три години, е по-добре да влязат в сила сега, защото ще решат в много по-

краткосрочен план въпрос, по който всички присъстващи са солидарни, а именно, че 

обществените медии се финансират на нелогичен принцип, на час програма. Влизането в 

сила на този закон ще предполага финансирането им да бъде съобразено с така наречената 

им обществена мисия. Госпожа Велкова няма да започва разговор какво означава тя и 

каква методика изисква, за да бъде формулирана, това е много сложен въпрос, който би 

следвало да бъде уточняван в работната група. Намира за добре, че ЗРТ се отваря сега, по-

добре късно, отколкото още по-късно. Впоследствие законът следва да бъде променян в 

зависимост от влязлото в сила европейско законодателство. Съгласна е с казаното от 

колегите си, че обществените медии са недофинансирани и СЕМ няма нито финансовия, 

нито кадровия капацитет да поеме една част от изискванията, които тези промени ще 

наложат, но смята, че това би могло да бъде изчистено в работен порядък и трябва да бъде 

взето предвид. Смята, че СЕМ трябва да бъде представляван в работната група от 

досегашните си представители и изрази намерението си да им гласува доверие, за да 

продължат работата по промените в закона. 

Симона Велева припомни, че този законопроект е обсъждан спорадично на заседания на 

Съвета. Изрази подкрепа и за становището на предишния състав, според което в него се 

съдържат множество достойнства, решава важни въпроси и урегулира важни обществени 

отношения. Ключов момент е целта, с която предишния път е била създадена работната 

група, а именно: конкретната задача за разрешаване на финансирането на Българското 

национално радио и Българската национална телевизия във връзка със Закона за 

държавния бюджет. Акцентът сега е поставен върху програмата на правителството, в 

която конкретно е предвидено, че трябва законопроектът да бъде актуализиран с оглед 

действителностите, свързани със Законодателният акт за цифровите услуги и Европейския 

законодателен акт за свободата на медиите. Смята, че не трябва да се бърза в рамките на 
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работната група, а внимателно да се актуализират необходимостите, свързани с 

развитието на обществените отношения в тази сфера. Не на последно място, Съветът за 

електронни медии трябва ясно да представи своите вече утвърдени предложения, 

заложени и в годишния отчет, свързани с някои технически недостатъци на закона, не с 

финансиране, а с прекратяване на лицензии и т.н. С оглед на това, че няма краен срок за 

дейността на работната група, госпожа Велева изрази желание да се включи в нея 

формално. Подчерта, че както и досега, няма да си позволи да изразява позиции, които не 

са подкрепени от Съвета. Ще бъде признателна, ако ѝ бъде гласуван мандат в тази посока. 

Посочи, че процесите трябва да вървят паралелно с европейското законодателство и 

дебатите, които се случват на европейско ниво, в които да са активен партньор и да 

участват дейно, защото България не може да бъде затворен остров, който да върви с три 

години назад, а трябва да се съобразява с предстоящата действителност. Отбеляза, че 

Съветът взима участие в работна група по Закона за законодателния акт за цифровите 

услуги, която се администрира от КРС и този законопроект ще влезе в сила през февруари. 

От друга страна, СЕМ участва и в друга работна група, свързана с Директивата за 

достъпността и този законопроект, ако има политическа воля да мине, не на последно 

място трябва да има много адекватна и навременна оценка на въздействие на 

законодателството във връзка с разходите, които СЕМ ще има. Уточни, че през изминалата 

седмица в Народното събрание, Комисията по медии и култура е отхвърлила проекта за 

държавен бюджет, включително и защото СЕМ е недофинансиран, а продължава да 

получава нови правомощия по различни законопроекти, без да се актуализира бюджета и 

без да има адекватна оценка на необходимостите на Съвета. Когато държавата желае един 

орган да си върши ефективно работата, трябва да може да обезпечи тази работа, а СЕМ е 

най-ниско финансирания от всички регулатори. Това разбиране трябва да залегне в 

дейността и на тази работна група по адекватен начин. Ако хоризонтът е края на годината, 

а актуализацията на бюджета върви без актуализация на бюджета на СЕМ, като 

междувременно се вменяват нови функции и правомощия на Съвета, се поставя въпроса 

как те да бъдат изпълняват адекватно и навременно, и кога? Ако EMFA влезе в сила през 

септември следващата година, както се очаква, Съветът реално до края на 2024 г. ще има 

още нови правомощия и отново трябва да се отваря ЗРТ, което може отново да стане след 

още три години. В този смисъл, госпожа Велева ще се радва да наблюдава отвътре 

дейността на работната група и да участва в нея с оглед на мандата, който ѝ бъде възложен 

от Съвета. 

Соня Момчилова се надява съветниците да се окажат добри футуристи и визионери. 

Подложи на гласуване предложението в работната група от страна на СЕМ да вземат 

участие госпожа Симона Велева – член на СЕМ, както и досегашните представители: 

госпожа Емилия Станева – гл. секретар  и госпожа Доротея Петрова – директор дирекция 

СА ЛРПРМД. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за”: От страна на СЕМ, участие в работната група към 

Министерство на културата във връзка със Законопроект за изменение и допълнение на 

Закона за радиото и телевизията да вземат: госпожа Симона Велева – член на СЕМ, 

госпожа Емилия Станева – гл. секретар, госпожа Доротея Петрова – директор СА 

ЛРПРМД. 

 

 

Соня Момчилова закри публичната част от заседанието и пожела приятен ден на всички. 

Обяви закритата част, в която ще разгледат административни въпроси.   
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ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклад относно допълнително предоставена информация във 

връзка с възлагане изработването на клипове за медийна грамотност. 

Емилия Станева – гл. секретар, представи доклада (Приложение 9) 

Соня Момчилова даде думата на колегите си за коментари или предложения по 

предоставената информация.  

Габриела Наплатанова отбеляза, че като човек, работил дълги години в сферата на 

визуалните произведения и изкушен от визуалната креативност, изразява задоволство и е 

обнадеждена от получените интересни, разнообразни и идейни проекти. Определя като 

разочароващо, че някои от тях значително надхвърлят определените финансови рамки, но 

отдава дължимото на тези, които са се вместили в тях. Смята за изключително интересно 

предложението на Red Lion с оглед на техния опит и предишни работи по различни 

проекти, представени по време на презентациите, като изрази намерението си да го 

подкрепи. Склонна е да дискутира и другите концепции, но намира за подходяща и 

насочена към масовата аудитория именно тази на Red Lion. Предложението на Робо Лаб, 

при евентуално продължение на кампанията с онлайн насоченост, също би могло да 

получи внимание и доверие, тъй като е креативно и ангажиращо аудиторията на 

подрастващите, които са изключително в социалните мрежи.  

Пролет Велкова също разсъждава в тази посока. Отбеляза като ценно явяването на 

толкова много кандидати. Склонна е да се присъедини към предложението на госпожа 

Наплатанова.   

Симона Велева поиска уточнение относно идейния проект на Red Lion, тъй като са 

единствените, които не са представили визия.   

Габриела Наплатанова посочи, без да е особен застъпник, че е била впечатлена от 

ясните, конкретни послания, кратките срокове за изпълнение и вместването им в 

заложените бюджетни рестрикции. Имат изградени модели на комуникация, 

комуникационни програми, отделно и ефективни рекламни кампании. Представители са 

на Publicis Group, които са известна европейска агенция и по нейно мнение са 

изключително впечатляващи като визуална реализация. 

Соня Момчилова също подкрепя предложението на Red Lion в качеството им на 

авторитетна агенция в индустрията, с много добър опит и репутация. Посочи, че работят 

бързо и качествено, печелили са най-авторитетните награди. Може би не са с най-

екстравагантната идея откъм визия, но кампанията трябва да покаже недвусмислено ясно 

на най-широката възможна аудитория наличието на проблем. Смята, че от тази гледна 

точка е добре да се придържат към по-общоприета идея, която е доказала, че работи, прави 

впечатление и привлича вниманието на публиката, отколкото да се търсят много ефектни, 

но със спорен резултат предложения.  

Симона Велева ще подкрепи напълно избора на своите колеги, няма толкова опит в 

създаването на аудио-визуално съдържание в сравнение с тях. Намира за най-важно 

договорът да е достатъчно гъвкав, за да дава възможност на съветниците да одобрят 

продукта. По нейно мнение, кампанията ще получи голям отзвук и не бива да се допуска 

негативен елемент.  

Соня Момчилова предложи да гласуват предложението изработката на анимирани 

клипове да се възложи на Публисис ЕАД (RED LION Publicis Group). 

Галина Георгиева посочи, че гласува с „въздържал се“.  

Пролет Велкова поиска уточнение, приема ли се практиката да се гласува с „въздържал 

се“? 

Соня Момчилова припомни, че са решили да не я приемат.  

Галина Георгиева изрази първоначалното си намерение да се въздържи, но при 

въведената нова политика от гледна точка на гласуването на всеки един от членовете, ще 

гласува „против“. Като мотив за отрицателния си вот посочи, че възприема Закона за 

радиото и телевизията като закон, който Съветът за електронни медии следва да спазва и 
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нейното разбиране е, че съветниците в текущия си състав биха могли да участват в 

националната политика за медийна грамотност, но такава следва да бъде изготвена от 

министъра на културата. Преди началото на заседанието г-жа Георгиева е информирала 

колегите си, че ще се въздържи и това не е изненада за тях. Посочи, че няма закон, съгласно 

който СЕМ е задължен да изразходи средства, за да изготви клипове за медийна 

грамотност. В допълнение на това, госпожа Георгиева не е наясно при взимането на това 

решение какъв е медия планът и кои са медиите, които са се ангажирали в предстоящата 

кампания? Тя е видяла изказването на АБРО и на всички членове, че биха могли да ги 

излъчват в определен часови слот, но все пак СЕМ ще заплати за изработката на едни 

клипове или за едно съдържание, за които не е ясно какъв канал на разпространение ще 

имат. Припомни, че малко след гласуването на проведеното на 09.11. заседание на СЕМ, 

когато членовете са възприели с мнозинство изготвянето на тези клипове, в Съвета е 

постъпила покана за участие от страна на Министерство на културата за подписване на 

меморандум. Госпожа Георгиева има своите притеснения и в посока на разгледания в 

предходна точка бюджет на Съвета и неговия размер, дали разходът на тези средства не е 

в противовес с тази дискусия. За нея е притеснително Съветът с този си бюджет да поръча 

и заплати клипове по тема, която е сред основните ангажименти на Министерство на 

културата. Съгласна е, че Съветът е страна и би могъл да се включи, но това са нейните 

съображения да не подкрепи предложението.  

Соня Момчилова поясни, че съветниците са обсъдили и могат да си позволят 

реализацията на част от плана на Съвета за електронни медии за медийна грамотност, 

който не започва и не завършва с изработката на тези клипове. Този план е започнал с 

въвеждането на открития стил на работа на Съвета, което също е част от медийната 

грамотност, с даването на достъп до протоколите и до работата на СЕМ, с въвеждането на 

Ден на отворените врати, което пряко рефлектира върху това обществото да има ясна и 

структурирана представа за дейността на регулатора. Предложението за изработка на 

въпросните клипове е било възприето ентусиазирано от всички съветници, както и от 

администрацията. Относно каналите на разпространение, проведени са предварителни 

разговори и с АБРО, и с директорите на националните, обществените и търговските 

доставчици, които са съгласни да окажат съдействие за излъчването, също така клиповете 

ще бъдат експонирани и на интернет страницата на СЕМ.  

Симона Велева отбеляза, че при въвеждане на предложението за изработване на клипове 

и подобно съдържание, самата тя е имала своите резерви, доколкото смята, че основната 

функция, която Законът за радиото и телевизията вменява на Съвета е свързана с 

координация между отделните участници, с включване в съществуващи активни 

кампании и най-вече с провеждане на медийна политика в сферата на медийната 

грамотност. Същевременно счита, и по тази причина се е солидаризирала с това 

предложение, че от внасянето на разпоредбата през 2020-та година насам, Министерство 

на културата по една или друга конюнктурна причина не е задействало своята ефективна 

работа в сферата на медийната грамотност. Припомни, че на проведени кръгли маси и 

срещи по темата, е ставало дума за изработване на такъв тип съдържание, което да е 

припознато от някои от органите и това няма да навреди, напротив, само ще подсили 

медийната грамотност и в допълнение ще бъде собствен продукт на Съвета. Това е една, 

допълнителна на основната, дейност на СЕМ, която на този етап е възможно да си 

позволят и тя не превишава границата. По тези съображения госпожа Велева е подкрепила 

предложението и наистина се доверява, че ще се създаде нещо положително, което ще 

покаже волята на Съвета да се включи ефективно по темата медийна грамотност. 

Галина Георгиева приветства активността на членовете, но смята, че биха могли да 

направят нещо в партньорство с Министерство на културата. Смисълът на нейното 

изказване е по посока бюджета и сумите, които СЕМ се готви да изразходи. По нейно 
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мнение,  тази инициатива би могла да се осъществи в сътрудничество с Министерство на 

културата.  

Симона Велева разбира съображенията на госпожа Георгиева, самата тя е минала през 

тях в един етап.  

Соня Момчилова също е имала своите колебания, но разходите са калкулирани и има 

възможност да си го позволят.  

Габриела Наплатанова посочи, че за нея това е първа стъпка и една проактивна позиция 

от страна на Съвета за електронни медии, без да иззема водещата функция на 

Министерство на културата по линията на медийната грамотност. Стремежът на Съвета е 

да изработи свои собствени ресурси на тази тема. 

Соня Момчилова се надява клиповете да бъдат полезни и да свършат работа. Подложи 

предложението на гласуване.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа „за“ и 1 (един) глас „против“ (Галина Георгиева):  

Да се възложи на Публисис ЕАД (RED LION Publicis Group) изработването на аудио- и 

аудио-визуални клипове по темата Медийна грамотност.  

 

 

ПО ТОЧКА ПЕТА: Доклади от дирекция Обща администрация относно услуги, 

необходими за дейността на Съвета за електронни медии. 

Райна Радоева – директор дирекция ОА, представи доклада. (Приложение 10) 

 

- Изтичащи срокове на договори на СЕМ 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Да се предприемат действия за продължаване срока и 

условията на договорите с Български пощи ЕАД, Апис Европа АД и Лукойл България 

ЕООД, съобразно доклада. 

 

- Ремонт и оборудване на сървърно помещение; 

Райна Радоева – директор дирекция ОА, представи доклада. (Приложение 11) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Одобрява извършване на ремонт и оборудване на 

сървърното помещение, съгласно приложената оферта от Делта Фрост ООД. Да се 

предприемат действия за сключване на договор. 

 

 

ПО ТОЧКА РАЗНИ:  

 

- Доклад относно заседание на контактния комитет на ERGA.  

Илия Люцканов – ст. експерт СА ЛРПРМ, представи доклада. (Приложение 12) 

 

Илия Люцканов, ст. експерт, докладва, че на 23.11.2023 г., след решение на СЕМ, заедно 

с госпожа Наплатанова, участвала онлайн, е присъствал на място на втората среща за 

годината на Контактната мрежа на ERGA в Брюксел. Срещата е била открита от 

председателя на контактната мрежа, който е отчел, че Групата на регулаторите е много 

доволна от свършеното през годината и гледа с очакване към новата си роля на Европейски 

съвет за медийни услуги. На срещата са били приветствани двама нови наблюдатели на 

ERGA - Молдова и Украйна, които са благодарили за включването. Председателят на 
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контактната мрежа е очертал три задачи за краткосрочното бъдеще, а именно: 

Меморандумът за разбирателство между ERGA и Европейската комисия (надяват се да 

бъде постигнато споразумение до края на годината);  Регламентът относно прозрачността 

и таргетирането на политическото рекламиране (вече е постигнато политическо 

споразумение); Европейският законодателен акт за свободата на медиите (EMFA). 

Отбелязано е също, че през изминалата година правомощията на доста от регулаторите са 

се увеличили, за разлика от финансирането им. От Комисията са благодарили на ERGA за 

координацията за събирането на информацията относно конфликта между Хамас и 

Израел, като са съобщили, че работата по тази тема продължава. Работи се по триалозите 

за EMFА, но е трудно да се даде конкретна информация докъде са стигнали преговорите.  

Габриела Наплатанова допълни относно триалозите, че представител на Европейската 

комисия е докладвал, че на политическо ниво ще се обсъждат доста чувствителни въпроси, 

които продължават дори на този етап да стоят отворени и най-вече по структурирането на 

бъдещия Европейски борд за медиите, както и за прилагането на Акта за цифровите 

услуги. Важно е да отбележи, че е имало ремарки от страна на германските колеги, в които 

те изразяват заявка да бъде отворена отново Директивата за аудио-визуални медийни 

услуги, тъй като имат опасения, че по чл. 3 относно регулацията, свързана със страна на 

произход имат проблеми със съдържание на сателити от трети държави и сателитни ъп-

линкове, което ще бъде проблем и на европейско ниво.  

Илия Люцканов уточни, че казаното от госпожа Наплатанова е информация, представена 

от Подгрупа 1. Те са говорили и за трансграничното правоприлагане в услугите по заявка, 

където понякога има проблеми, свързани с чл. 28б от Директивата за аудио-визуалните 

медийни услуги за защита на непълнолетни и терористично съдържание: съобщили са за 

липса на конкретни действия за сваляне на съдържание, главно заради неизвършеното 

национално транспониране на съответните разпоредби на Директивата в някои от 

страните-членки. Отбелязали са, че държавите трябва да могат да се възползват от 

правомощия, подобни на чл. 3, ал. 4 от Директивата за електронна търговия при регулация 

на онлайн услугите. Според Комисията, проблемните казуси трябва първо да се решават 

чрез прилагане на съществуващото законодателство, преди да се предлагат нови промени, 

особено в края на мандата на настоящата Комисия. Относно работата на Подгрупа 2- 

регулацията на влогърите, представеният доклад е актуализирал визията и констатациите 

от предишните доклади, най-вече относно квалифицирането на влогърите като услуга по 

заявка и относно въпроси, свързани с търговската комуникация, която извършват. Има и 

по-задълбочен поглед върху мониторинга и подходящите комуникационни стратегии, 

както и допълнителни практически насоки и предложения за постигане на общи подходи 

между регулаторите. На доклада трябва да се гледа като полезен инструментариум с 

практически решения. Към влогърите трябва да се подхожда на разбираем език, да се 

организират събития, на които да се разясняват правилата, които трябва да спазват. 

Регулаторите имат интерес към разработване на средства за мониторинг с изкуствен 

интелект. В заключение е било прието, че темата за влогърите е приключена засега и няма 

да бъде обект на разисквания през 2024-та година, тъй като намират доклада за 

пълноценен, няма какво да се допълва по него. Представено е било и кратко резюме на 

доклада за проверките на възрастта онлайн. От Подгрупа 3, която е за дезинформацията, 

са съобщили какво са свършили през годината. Посочили са, че е организирана нова 

подгрупа, която е към постоянната работна група по Кодекса за поведение във връзка с 

дезинформацията, и която специално ще разглежда проблемите, свързани с изкуствения 

интелект и дезинформацията, както и че Постоянната работна група е активна в 

подготовката на европейските избори. Обобщили са, че всеки регулатор има различни 

национални правомощия за борба с дезинформацията и е било отбелязано, че докато 

цялостно ERGA е в Кодекса за дезинформацията, отделни регулатори нямат правомощия 

сами да действат, но като цяло ERGA може. Обсъден е бил Регламентът относно 
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прозрачността и таргетирането на политическото рекламиране, чийто текст трябва да бъде 

финализиран скоро и да бъде гласуван от парламента. Очаква се да бъде публикуван през 

пролетта на 2024-та година, преди изборите за ЕП. Компетентните органи, които ще са 

отговорни по този регламент трябва задължително да са независими от властта. 

Симона Велева предложи по тази тема да се организира  среща на СЕМ с Комисията за 

защита на лични данни като първа стъпка в преговори за сътрудничество между двата 

органа. Посочи, че би било добре да се обсъди специално регламентът. 

Илия Люцканов допълни, че на срещата са били представени и дейностите на групите за 

действие. Група за действие 1- за вътрешните процедури, е представила презентация 

относно дейността си през годината. Предложено е да се създаде дигитална платформа за 

достъп до информация и обсъждане на теми, споделяне на документи, изготвяне на общ 

календар за събитията. Относно Група за действие 2-за медийната грамотност, отбелязано 

е, че всеки регулатор има различни подходи към медийната грамотност. Много важна е 

темата за борбата с дезинформацията като част от медийната грамотност, особено на фона 

на военните конфликти, пристрастяването на младите хора към социалните мрежи и 

появата на изкуствения интелект. Последната точка е била относно подготовката на 

пленарно заседание, за което съветниците са информирани. 

Соня Момчилова допълни, че ще вземат дейно участие в него.  

Габриела Наплатанова пожела да запознае съветниците съвсем накратко с информация, 

свързвана с изкуствения интелект и прилагането му в дийп фейкове в предизборни 

кампании, като ще им изпрати доклад, изготвен от колегите от Словакия, както и доклад 

за влогърите, в който се отличава опитът на Нидерландия, които имат много ясни 

критерии кои влогъри да следят. 

Симона Велева специално благодари на госпожа Наплатанова. С оглед сегашните си 

житейски предизвикателства, прави предложение именно госпожа Наплатанова да бъде 

избрана за основно лице за контакт с ERGA, ако е съгласна, а като лице за контакт 

предлага да бъде избран и г-н Люцканов. Посочи, че предвид приключването на 

пленарната сесия и за новата година има резон двете лица за контакт да бъдат сменени. За 

госпожа Велева този избор е много подходящ и ще се радва.   

Габриела Наплатанова изрази своята изненада от предложението и благодари за 

доверието. Отбеляза, че ако бъде избрана, ще държи съветниците в течение с основните 

решения и тенденции, които занимават колегите им в Европейския съюз. 

Соня Момчилова благодари предварително на госпожа Наплатанова и подложи 

предложението на гласуване.   

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Приема доклада. 

Определя нови контактни лица от страна на СЕМ, както следва: основно лице за контакт 

– г-жа Габриела Наплатанова, член на СЕМ; второ лице за контакт – г-жа Симона Велева, 

член на СЕМ, трето лице - г-н Илия Люцканов, старши експерт СА ЛРПРМД. 

 

 

- Писмо от Върховна касационна прокуратура за създаване на междуведомствена 

работна група за работа по Националния план за действие за борба с 

антисемитизма (2023 г. – 2025 г.) 

Емилия Станева – гл. секретар, представи писмото. (Приложение 13) 

 

Симона Велева уточни по темата, че Националният институт на правосъдието е 

провеждал редица обучения на прокурори и следователи във връзка с езика на омразата и 

темата за създаване на работна група към Върховна касационна прокуратура, свързана с 

борба с езика на омразата. Посочи, бе е била поканена за лектор от самия Национален 
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институт на правосъдието във връзка с това кога де факто и правно може да се 

квалифицира едно деяние като престъпно и кога подлежи на друг тип административни 

санкции. Намира тази дейност за много интересна, но на този етап няма възможност да се 

включи.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 5 (пет) гласа „за“: Определя представители на СЕМ в междуведомствената 

работна група за работа по Националния план за действие за борба с антисемитизма да 

бъдат: г-жа Габриела Наплатанова – член на СЕМ и г-жа Райна Дормишкова – гл. експерт 

СА ЛРПРМД. 
 

 

Соня Момчилова закри заседанието. 

 

 

Материали, приложени към Протокол № 35 

 

Приложение 1 (Дневен ред) 

Приложение 2 (Доклад от Експертна комисия с изх. № ЛРР-12 029-23/07.12.2023 г.) 

Приложение 3 (Протокол с изх. № ЛРР-12 029-22/07.12.2023 г.) 

Приложение 4 (Доклад от Експертна комисия с изх. № ЛРР-12 029-20/07.12.2023 г.) 

Приложение 5 (Протокол с изх. №ЛРР-12 029-21/07.12.2023 г.) 

Приложение 6 (Доклад от Д. Петрова с изх. № ЛРР-15 30-04-44/06.12.2023 г.) 

Приложение 7 (Доклад от Е. Станева и Д. Петрова с изх. №РД-18 30-03-12/06.12.2023 г.) 

Приложение 8(Писмо от Министерство на културата с вх. №РД-21 04-04-7(19)/07.12.2-23 

г.) 

Приложение 9 (Доклад от Е. Станева с изх. №РД-18 30-03-13/06.12.2023 г.) 

Приложение 10 (Доклад от Н. Николова с изх. № БФ-22 30-06-125/06.12.2023 г.) 

Приложение 11 (Доклад от Р. Радоева и Е. Димитров с изх. № АСД-09 30-08-32/06.12.2023 

г.) 

Приложение 12(Доклад от И. Люцканов с изх. № МД-06 30-11-109/06.12.2023 г.) 

Приложение 13(Доклад от Р. Дормишкова с изх. №ПД-08 30-12-65/06.12.2023 г.) 

 

 

 

Соня Момчилова 

Председател на СЕМ  

 

...........................  Пролет Велкова ……………… 

 

Габриела 

Наплатанова  

    

    

………………… 

     

 

    Симона Велева  

            

           

             ……………… 

 

 

Галина Георгиева      ………………… 
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